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Veldhoven Samen Anders

We moeten het 
samen doen

Een pijnlijke boodschap
Net als bij uw eigen portemonnee kunnen we bij de 
gemeente niet méér uitgeven dan er binnenkomt. De 
gemeente wordt geconfronteerd met een aantal tegen
vallers, krijgt in 2015 vele euro's minder van het Rijk en 
moet aan andere zaken meer bijdragen. Het huidige 
uitgavenpatroon en de huidige inkomsten kloppen niet 
meer met elkaar. We moeten bezuinigen. Uitgaven die 
we doen, leggen we onder een vergrootglas. Niets uit
geven wat niet strikt noodzakelijk is.

De afgelopen twaalf jaar is de onroerendezaakbelasting 
(OZB) alleen met de inflatie verhoogd. VSA heeft er al
tijd naar gestreefd om de woonlasten voor burgers zo 
laag mogelijk te houden en deze niet extra te verhogen. 
Daarom vindt VSA het zo pijnlijk dat de belasting juist nu 
moet stijgen. OZB en rioolheffing gaan omhoog. De af
valstoffenheffing gaat omlaag. Huiseigenaren gaan daar
door zo'n 30 euro per jaar meer betalen. Voor huurders 
geldt dit niet. Ondanks forse ombuigingen van ruim 1,6 
miljoen euro hebben we in 2015 dan nog een tekort van 
760.000 euro. Daarnaast weten we niet of het geld van 
het Rijk voor de nieuwe zorgtaken wel voldoende is. De 
kans is groot dat we daar ook tegen tekorten aan lopen.

We laten niemand in de kou staan
Zorgkosten worden steeds hoger. Het Rijk heeft meer 
zorgtaken bij de gemeente gelegd. "Ik heb recht op 
wordt daarbij vervangen door "Wat kun je zelf ...". 
In eerste instantie wordt uitgegaan van eigen kracht 
en eigen verantwoordelijkheid van mensen. U brengt 
samen met de gemeente in kaart wat uw mogelijkhe
den en belemmeringen zijn en welke oplossingen u zo 
nodig ondersteuning bieden. De diverse zorgaanbie
ders moeten beter samenwerken om de beste zorg te

kunnen leveren. Nieuwe vormen van aanpak en organi
satie moeten wat VSA betreft tot goedkopere zorg lei
den. We proberen dat te doen binnen het door het Rijk 
beschikbaar gestelde budget. VSA vindt dat zorg dicht 
bij u in de buurt moet zijn en dat deze goed moet wor
den afgestemd op uw persoonlijke vraag.

Mantelzorg hoog op de agenda
Vanuit politiek Den Haag wordt veel gesproken over 
het belang van vrijwilligerswerk. Echter, het regelen 
van een goed netwerk en goede opvang doe je niet zo 
maar. Wat theoretisch kan, is niet meteen in de praktijk 
geregeld. Iets voor een ander doen, uit jezelf, is niet 
voor iedereen een logisch gegeven. Het vraagt om een 
bepaalde mentaliteit en tijd. De huidige samenleving 
met veel tweeverdieners en families die ver uit elkaar 
wonen, is er nauwelijks op ingericht. Dat mensen el
kaar vrijwillig meer gaan helpen is noodzaak, maar niet 
af te dwingen. Er zal veel tijd en creativiteit nodig zijn 
om daar stappen in te zetten. VSA vindt een goed on
dersteunend beleid voor vrijwilligers en mantelzorg van 
groot belang.

Actievere verkoop van bouwgrond
Er ligt een opdracht vanuit de regio voor het bouwen 
van 2.700 woningen in Veldhoven. Daarvoor kocht de 
gemeente grond aan. De economische crisis gooide 
roet in het eten: nauwelijks verkoop van gronden en 
geen woningbouw. Verkoop van grond voor huizen en 
bedrijven heeft voor VSA prioriteit. Alleen zo kunnen 
we de schuldenlast terugbrengen. Een zeer actieve op
stelling is nodig. Het aantrekken van bouwactiviteiten 
heeft ook een vliegwielfunctie voor andere sectoren. 
Tijdelijk alternatief gebruik van bouwgrond is voor 
VSA prima. Bijvoorbeeld verpachten aan boeren. Maar

Wat vinden de fracties in de gemeenteraad van de 
begroting 2015-2018? In aanloop naar de algemene 
beschouwingen van dinsdag 28 oktober en dinsdag 
11 november geven alle fracties op deze pagina's hun 
mening. U bent van harte welkom bij het begrotings- 
debat, dat op 28 oktober om 19.30 uur start in de raad
zaal van het gemeentehuis.
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De VSA-fractie, staand v.l.n.r. Karen Gielis, Wim Peters, Bjorn 
Wijnands, Ab Hofman en Yentl van Bakel. Zittend v.l.n.r. 

Charlie Engelen, Mia Beurskens en Wendy van der Grinten.
Hennie Pompe ontbreekt op de foto

ook een moestuin voor minima en gebruik voor de 
voedselbank kunnen op onze steun rekenen. VSA wil 
bouwinitiatieven uit 'het veld' ruimte geven. De invul
ling van het plan Zilverackers wil VSA opnieuw tegen 
het licht houden. Nieuwe inzichten kunnen mogelijk tot 
een versnelde en kostenbesparende uitvoering leiden.

Lees meer: www.veldhovensamenanders.nl.

GEMEENTE BELANGEN

Q)Veld hoven
Kwaliteit en realiteit 
in balans

Extra OZB stijging met 10%
Sinds 2001 is de onroerendezaakbelasting 
(OZB) niet meer extra verhoogd, maar heeft 
Veldhoven wel te maken met (de kosten van) 
een hoog voorzieningenniveau en teruglo
pende inkomsten. We vragen geen groot of
fer: 10X OZB-verhoging betekent voor de 
gemiddelde huisbezitter een lastenverzwaring 
van ongeveer 30 euro per jaar. GBV vindt dit 
een verantwoorde vraag voor behoud van ons 
goede voorzieningenniveau.

Boven v.l.n.r. Gerard Jonkers, Pierre Bijnen, Wim Groenendijk en Eric van 
Doren. Onder v.l.n.r. Frank de Lepper, Jannie Roosen, Gerard van Dijsseldonk

en Frans van Rooij (beiden steunfractielid)

Meer weten over GBV?
Kijk op www.gbveldhoven.nl 
of bel (040) 253 52 64.

Gerard Jonkers (fractievoorzitter)
Voor mij is van belang dat we aandacht blijven schenken 
aan de veiligheid. Denk maar aan het opheffen van het 
regionale duikteam. Dat blijft voor GBV een moeilijk te 
verteren kwestie.

Pierre Bijnen (raadslid)
We moeten vooral onze aandacht richten op de ver
anderingen in het sociaal domein. Zodat mensen die 
echt hulp nodig hebben (jong en oud), niet de dupe 
worden van het beleid dat Den Haag bedenkt.

Kwaliteit
GBV wil graag de Veldhovense kwaliteit in stand hou
den: een veilige en schone woonomgeving, goede 
voorzieningen -zowel cultureel als maatschappelijk- en 
aandacht en goede zorg voor jong en oud. Hier hangt 
natuurlijk wel een prijskaartje aan, want kwaliteit kost 
geld.

Realiteit
De coalitie waarvan GBV deel uit maakt, heeft er al
les aan gedaan om te bezuinigen waar het 
mogelijk is. Dit heeft ruim 1,6 miljoen aan be
sparingen opgeleverd, maar dit is helaas niet 
genoeg voor een volledig sluitende meerjaren
begroting. Daarom zijn we genoodzaakt om 
ook een bijdrage van onze inwoners te vragen.
Met deze bijdrage kunnen we de Veldhovense 
kwaliteit ook voor de toekomst veiligstellen 
en breken we niets overhaast af, want weg is 
weg.

Wim Groenendijk (raadslid)
Groenonderhoud blijft een punt van aandacht voor 
GBV, ook in deze tijd van bezuinigen. We moeten een 
bepaalde kwaliteit zien te behouden. In het belang van 
de uitstraling van onze mooie gemeente.

Eric van Doren (raadslid)
We moeten met onze bestaande culturele en maat
schappelijke voorzieningen niet te lichtvaardig omgaan. 
Zij zijn van belang voor de kwaliteit van wonen in Veld
hoven en spelen een cruciale rol in het sociaal domein 

van de toekomst.

Frank de Lepper (raadslid)
De gemeentelijke financiën moeten blijvend 
onze aandacht krijgen. In de komende jaren 
moeten we alles op alles zetten om de zaak in 
balans te krijgen en te houden. Uiteraard wel 
met oog voor realiteit.

Jannie Roosen (raadslid)
Kunnen we meer bouwgrond verkopen en 
plannen realiseren? Kunnen we meer bouwen 
voor mensen met de smalle beurs waardoor 
wachttijden bij corporaties echt verminderen? 
Belangrijke thema's in de komende jaren.
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Dubbel lokaal kost kapitaal
Huizenbezitters en ondernemers zijn de dupe

zijn we echt verkeerd be
zig!

HABRA KEN |

s ŕe

Het college presenteert voor 2015 een niet sluitende 
begroting. En we zien de schuld verder oplopen tot 
maar liefst 173 miljoen euro in het jaar 2017. Dat is 
zorgelijk. Nu staat de rente nog laag en kunnen we 
die lasten nog net betalen. Maar wat gebeurt er als 
de rente gaat stijgen???

We staan er financieel slecht voor: een begrotings
tekort en een torenhoge schuld. De beste oplossing 
volgens ons? Het verlagen van de schulden! Rente
stijging is geen risico meer en als de rentelasten lager 
worden, is de begroting ook weer sluitend. Bovendien 
kunnen we het geld dat nu besteed wordt aan rente
betalingen dan weer voor de Veldhovenaar, voor wie 
het bedoeld is, gebruiken.

Vraagtekens bij begroting
De overheid moet er zijn voor haar burgers en niet an
dersom. Het verkleinen van de schuld begint met een 
sluitende begroting. Om deze reden zetten wij grote 
vraagtekens bij de gepresenteerde begroting.

Nog een teleurstelling voor de VVD: het college wil de 
onroerendezaakbelasting (OZB) verhogen met meer 
dan 25% in de komende vier jaar. Hiervan zijn huisei
genaren en ondernemers de dupe.

Ook ondernemers worden afgeschrikt door de OZB-stijging

Nota bene de lokale partijen in het college, VSA en 
GBV, hebben allebei in hun verkiezingsprogramma 
geschreven tegen verhoging van de OZB te zijn. 
Het niet verhogen van de woonlasten komt zelfs als 
speerpunt terug in het coalitieprogramma. Daarom 
is het verbazingwekkend dat het college nu met dit 
voorstel komt.

haar bruisend verenigingsleven, Veldhoven waar wij 
tróts op zijn. En hoe bedankt het college deze bedrij
ven voor al de arbeidsplaatsen, de sponsorbijdragen 
en het aanjagen van de lokale economie? Door het 
verhogen van de OZB!

Ook de nieuwkomers, waarvan wij o zo graag willen 
dat zij zich vestigen in onze leegstaande panden in 
het Citycentrum, de Kromstraat of op onze bedrijven
terreinen, schrikken wij af met 
deze lastenverhoging. Op deze 
manier laat het college zien dat 
het er niet voor terugdeinst om 
ondernemers op te laten draaien 
voor de slechte financiële positie 
van Veldhoven. Is Veldhoven nu 
nog wel de betrouwbare partner 
voor het bedrijfsleven die ze zegt 
te zijn? Hoe zit het met de be
stuurlijke inzet op het faciliteren 
van werkgelegenheid door het 
aantrekken van bedrijven? Het 
Veldhovense vestigingsklimaat 
voor ondernemers loopt met 
deze lastenverzwaring enorme 
schade op.

College 
negeert eigen 
coalitieprogramma
Het vertrouwen in 
de Veldhovense 
politiek heeft de 
afgelopen tijd een 
behoorlijke deuk 
opgelopen. De 
VVD hoopt dat we 
dit achter ons kun
nen laten en dat 
oppositie en coali
tie samen kunnen
bouwen aan een mooi en financieel ge
zond Veldhoven. Bijna alle partijen heb
ben in hun verkiezingsprogramma het 
laag houden van de woonlasten als ver
kiezingsbelofte gedaan. De inkt van de 
programma's is nog nauwelijks droog 

en het college stelt voor de OZB fors te verhogen. De 
VVD doet hier niet aan mee. Als we denken op deze 
manier het vertrouwen van de burger terug te krijgen,

Eerlijk duurt het langst
Het verhogen van de 
OZB is in meerdere opzichten een oneerlijke maatre
gel. Waarom het probleem van het begrotingstekort 
neerleggen bij slechts een gedeelte van de inwoners? 
Alleen de huizenbezitters en de ondernemers worden 

opgezadeld met extra kos
ten. Precies in de hoek waar 
de grootste klappen geval
len zijn. De huizenbezitters, 
die in de crisis hun bezit met 
20% in waarde hebben zien 
dalen tot ver onder het ni
veau van hun hypothecaire 
schuld. Moeten we alleen hen 
met dit probleem opzadelen? 
Nee, vindt de VVD, wij zijn 
hier fel tegen gekant. Het
zelfde geldt voor de (kleine) 
ondernemer. Die ondernemer 
die het ook zwaar heeft en 
waar we elke keer succesvol 
aankloppen voor sponsoring 
als we leuke dingen in Veld
hoven organiseren.

Ons alternatief
Geen OZB-verhoging, maar 
hoe krijgen we dan de be
groting sluitend? De VVD 
komt natuurlijk met een al
ternatief. Wij durven wél te 
kiezen. Eén van de mogelijk
heden is het volledig herin- 
richten van muziekonderwijs 
binnen Veldhoven. Hoe is 
het mogelijk dat muziekon
derwijs bij marktpartijen voor 

de ouders voordeliger is dan lessen volgen bij een ge
subsidieerde instelling als de muziekschool? Breng het 
muziekonderwijs naar de leerling toe in plaats van dat 
de leerling naar de muziekschool moet komen.

Hiervoor hebben we uitstekende alternatieven binnen 
onze gemeente! Dus, durf te kiezen!!

Voor meer informatie kijkt u op www.vvdveldhoven.nl.

Het verhogen van de OZB staat niet in het 
coalitie programma, integendeel!

Wie wil zich nog vestigen in Veldhoven?
51 gemeenten hebben gehoor gegeven aan de op
roep van MKB-Nederland (belangenvereniging Mid
den- en Kleinbedrijf) om de OZB voor ondernemers 
de komende tijd niet te verhogen. Veldhoven hoort 
daar ook bij. Het vorige college vond dat belangrijk en 
ondertekende vol overtuiging deze verklaring. Veld
hoven was trots op haar ondernemers en dat moet 
zo blijven!

Veel ondernemers hebben het momenteel zwaar.
Neem nu de Kromstraat, het Citycentrum of onze 
bedrijventerreinen, we zien steeds meer leegstand.
Dat doet zeer! Het heeft gevolgen voor onderne
mers, de lokale werkgelegenheid en de leefbaarheid.
We moeten onze ondernemers niet nog zwaarder 
belasten. Zij zijn de motor van de Veldhovense eco
nomie. Zij zorgen voor werkgelegenheid en bij hen 
kloppen we maar al te graag aan als we sponsoring 
nodig hebben voor onder andere de Oranjemarkt, 
het Beach event, Veldhoven Culinair, de ijsbaan of 
Cult & Tumult.

Stuk voor stuk toonaangevende evenementen die 
zonder sponsoring van lokaal betrokken ondernemers 
niet mogelijk zijn. Dit zijn dé evenementen die Veld
hoven maken tot wat Veldhoven is. Veldhoven met Boven vJ-n-r- PeterSaris' Ad van den Oever Maarten Prinsen, Mieke Prinsen.

Onder v.l.n.r. Daan de Kort, Jean-Pierre Kaspers, Rian Zwolsman, Eef van Loon
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De koek is nog niet op bij het 
CDA Veldhoven

gevraagd naar mogelijkheden voor een fietsenstalling 
in de parkeerkelder in het Citycentrum. We hebben 
vragen over het haalbaarheidsonderzoek naar 
fietspad en trottoir naar de Hoge Boght. Naar onze 
mening is dit pas noodzakelijk als het crematorium is 
gerealiseerd. De CDA-fractie stelt voor om de aanleg 
van een fietspad bij de Hoge Boght uit te stellen.

het college voorstelt. Ook 
niet als er - mogelijk - in 
daaropvolgende jaren een 
overschot op de begroting wordt voorspeld. Minder 
uitgeven, daar waar het kan, om de begroting slui
tend te krijgen; dat is het standpunt van het CDA.

Het CDA staat voor participatie en betrokkenheid. 
Wij lopen niet weg voor lastige afwegingen in een 
tijd van economische krapte. In een openbaar raads- 
debat willen we keuzes maken over de zaken waar
aan de gemeente nu en in de toekomst tijd, geld en 
aandacht gaat besteden. In samenspraak met de in
woners en ondernemers van Veldhoven zoeken we 
naar gezamenlijke oplossingen. De koek is nog lang 
niet op bij het CDA. Er moet wel goed nagedacht 
worden over de grootte van elk stuk koek.

Veiligheid duurder; dan ook beter!
Ook voor veiligheid is regionale samenwerking 
belangrijk. De kosten voor veiligheid lopen de komende 
jaren op. Van 2015 tot en met 2018 stijgen de kosten 
met circa 80.000 euro per jaar. Dit komt door een 
nieuwe verdeelsleutel vanuit de Veiligheidsregio. Het 
CDA is van mening dat de aandacht voor veiligheid 
goed is, omdat dit een grote maatschappelijke impact 
heeft. Deze lastenverzwaring moet leiden tot een 
substantiële verbetering van de veiligheid voor 
Veldhovenaren.

Stop verdere korting op 
subsidies verenigingen en 
vrijwilligersorganisaties
Gemeente Veldhoven moet be
zuinigen. Het CDA is tegen het 
nog meer bezuinigen op vereni
gingen en vrijwilligersorganisaties 
en vóór het goed inzichtelijk ma
ken van de werkelijke kosten. Wij 
vinden dat deze organisaties al 
genoeg hebben bijgedragen.

Woonlasten voor Veldhovenaren 
gelijk houden
Het CDA is nadrukkelijk tegen 
een zo hoge stijging van de on- 
roerendezaakbelasting (OZB) als 
daar niet een minimaal gelijke 
lastenverlichting van de afvalstof
fenheffing tegenover staat. De 
woonlasten voor Veldhovenaren 
moeten tenminste gelijk blijven.
Dat kan ook! Uit de eerste berichten van de proef 
rond gescheiden afvalinzameling in Zeelst en Meer- 
veldhoven blijkt dat hiermee geld valt te besparen.

V.l.n.r. Peter Wisgerhof, Henri van der Velden, Hanny van den 
Berg, Gerard Slegers, Marionne van Dongen, Caroline van der

Weijden en Ton Bolsius
CDA-fietsen
CDA Veldhoven vindt het gebruik van de fiets als 
vervoermiddel belangrijk. Recent hebben we het college

Het getuigt niet van goed rentmeesterschap een be
groting te presenteren met een tekort voor 2015 zoals

Zelf doen, samen doen
D66 maakt voor het eerst deel uit van het college. We 
zagen en gebruikten de mogelijkheid om essentiële 
onderdelen van ons verkiezingsprogramma te verta
len in een coalitieprogramma. Dat programma heeft 
het college uitgewerkt tot de eerste programmabe- 
groting. De boodschap is duidelijk: de burgers gaan 
steeds meer zelf doen of samen doen; de gemeente 
regisseert.

De ‘maakbare samenleving' bestaat niet meer. Daarvoor 
in de plaats komt de regiegemeente waarin de burger in 
eerste instantie zelf verantwoordelijk is voor voorzienin
gen (‘zelf doen'); de gemeente heeft een ondersteunende 
rol. In veel gevallen zal niet de individuele burger maar

zullen groepen en organisaties de leidende rol op zich ne
men (‘samen doen'). Die kanteling kost kruim, want de 
overheden hebben steeds minder geld en de burger wordt 
steeds zelfstandiger en mondiger.

Kerntakendiscussie en verantwoordelijkheid
Om goede inhoud te geven aan de rol die de regiege
meente speelt in het sociaalmaatschappelijk domein, moet 
je eerst vaststellen wat je van de gemeente mag verwach
ten. Wat zijn de kerntaken?

Al in de vorige raadsperiode wilde D66 duidelijkheid, wat 
toen niet lukte, nu wel. Het vaststellen van de gemeen
telijke kerntaken raakt iedere Veldhovenaar en daarom 

moeten de keuzes een zo breed en 
gefundeerd mogelijke steun van de 
raad hebben. De oppositie werkt niet 
mee aan een gedegen voorbereiding 
op de besluitvorming in de raad en 
blijft aan de zijlijn staan. Wij hopen op 
de coöperatieve en constructieve sa
menwerking die een aantal leden van 
de oppositie heeft toegezegd. Op 11 
november kunt u dat zelf vaststellen.

Decentralisaties en samenwerking
De decentralisaties van jeugdzorg, 
thuiszorg en participatie zijn, naast 
een mogelijkheid voor gemeenten 
om de zorg dichterbij huis te regelen, 
ook een bezuiniging waarbij het Rijk 
40 miljard euro korting op het bordje 
legt van 403 gemeenten. Iedereen 
krijgt te maken met deze ingrijpen
de operatie. Dit betekent niet dat 
we er slechter van worden. De drie

Meer weten over deze bijdrage of over het CDA? 
Kijk op www.cda.nl/veldhoven.

D66transities kunnen ver
betering brengen; de 
lijn tussen dienstverle
ning en de burger die daarop aanspraak maakt, wordt kor
ter en zal meer op de behoefte afgestemd zijn. Daarvoor 
is intensieve samenwerking met de gemeenten in de regio 
noodzakelijk op elk van de drie genoemde decentralisaties.

Die samenwerking wordt voor een deel opgelegd door de 
rijksoverheid en houdt in dat andere gemeenten meebe
palen hoe Veldhovens geld wordt besteed en andersom. 
D66 in onze regio is algemeen van mening dat de meeste 
colleges de gemeenteraden beter moeten informeren over 
wat er speelt in en tussen samenwerkingsverbanden, en 
meer in het bijzonder over de (opbouw van de) MRE. Het 
Veldhovense college heeft deze informatie herhaaldelijk 
toegezegd. D66 zal het college nadrukkelijk aanspreken 
op het nakomen van deze belofte.

Financiën
In 2015 toont de begroting een financieel tekort, dat is 
niet nieuw. Wel nieuw is dat dit college het tekort zicht
baar maakt, zodat iedereen ziet hoe slecht Veldhoven er 
voor staat. Met bezuinigen alleen gaat het niet en daarom 
wordt nu ook naar de inkomenskant gekeken. De verho
ging van de OZB raakt iedereen, de woonlasten stijgen 
daardoor gemiddeld met 30 euro.

Dit is te overzien voor verreweg de meeste Veldhovenaren. 
Het minimabeleid is bijgesteld ten gunste van de inwoners 
die een beroep moeten doen op deze regeling. De OZB- 
maatregel is niet populair maar noodzakelijk om Veldho
ven weer financieel gezond te krijgen en het voorzienin
genniveau in de toekomst op orde te houden. En dat is 
één van onze verkiezingsbeloften: een meer dan sluitende 
begroting. Vanaf 2016 lukt dat.

Het fractieteam in de diepe gang tussen bibliotheek en gemeentehuis, symbolisch 
voor de ingrijpende keuzes die ieder van ons wachten en de mogelijkheden die 

samenwerking biedt. V.l.n.r. Ingrid Hartlief, Willem Hornman, Adrienne van Pelt- 
Kamphuis, Hein van der Reijden, Dirkje de Haan en Marianne Verbeek

Check onze site www.D66veldhoven.nl.
U kunt er terecht voor vragen, opmerkingen en het maken van een afspraak. 
En u kunt vaststellen in hoeverre wij onze verkiezingsbeloften nakomen.
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PvdA: Op de bres voor 
oud en jong
Veldhoven heeft een krappe beurs, maar vooral ook schulden 
Opkomen voor jong en oud vraagt daarom om kiezen. Dat 
doen we in november, bij het behandelen van de begroting.

De PvdA denkt bij die keuze vooral aan:
^ werk vinden en houden;
^ oplossingen voor wie niet kan werken, 

zodat iedereen mee kan blijven doen;
^ hulp voor wie tussen wal en schip dreigt te vallen

Sociale voorzieningen

Veel Veldhovenaren kijken gespannen uit naar wat er 
gaat gebeuren met de sociale voorzieningen. Als u de 
discussies rondom Wmo en het vernieuwde jeugdbe
leid heeft gevolgd, dan heeft u gezien hoe de Partij 
van de Arbeid hiermee omgaat. Nadrukkelijk letten 
we daarbij op de belasting en overbelasting van vrij
willigers en mantelzorgers. Zij mogen niet het afvoer- 
putje van de zorg worden.

Verheugend was dat bijna alle politieke partijen begin 
deze maand ons voorstel steunden om 50.000 euro 
extra beschikbaar te stellen voor de minima in Veld
hoven. Met dit bedrag kunnen meer mensen profite
ren van het welzijnsbeleid. Hiermee worden ook de 
werkende armen minder getroffen, de mensen die 
net teveel inkomen hebben om aanspraak te maken 
op dit soort regelingen. Een keuze die we vanuit de 
PvdA graag maken. We moeten keuzes maken, wij 
kiezen in ieder geval voor die mensen die het op dit 
moment even 'net niet redden'. Ook zij moeten mee 
kunnen blijven doen.

PvdA
VELDHOVEN

Groen, wegen en onderhoud

In deze begroting wordt bezuinigd op groenonder
houd. Dat we moeten bezuinigen, weten we. Van het 
college willen we met name weten wat dit zal bete
kenen in het beeld van Veldhoven. In onze waarde- 
volle wijkwinkelcentra en elders horen we regelmatig 
mopperen over 'hoe het erbij staat'. Het groenbeeld 
mag niet verslechteren. De positie van Ergon bij het 
groenonderhoud in onze gemeente is voor de PvdA 
cruciaal. Het werkvoorzieningsschap is een pracht
plaats voor mensen die anders qua werk buiten de 
boot dreigen te vallen. Wat ons betreft, moeten we 
dan ook creatief omgaan met de aanbestedingsre- 
gels.

Al in 2007 bepleitten wij adoptie van rotondes door 
plaatselijke hoveniers, zoals in buurgemeenten. Dit 
geldbesparende idee verdient na dik zeven jaar en di
verse verzoeken uit de raad in 2015 echte uitvoering. 
Ook bij het onderhoud van groen in de wijk zijn kos
tenbesparingen mogelijk. Dit zorgt bovendien voor 
betrokkenheid en veiligheid in de eigen woonomge
ving, zoals beschreven in ons plan Buurt Bestuurt.

Trots kunnen we zijn op de groene longen van Veld
hoven, evenals op buitengebieden als Vlasroot en de 
Dommel-Beemden. Ze betekenen veel voor de cultuur
historie en gezondheid. Toch krijgen natuur, milieu en 
duurzaamheid (en dus gezondheid) sinds 2010 steeds 
minder aandacht. Zo ook in deze begroting. In plaats 
daarvan wordt geld uitgetrokken voor allerlei onder
zoeken, zoals naar een kiosk op kinderboerderij De 
Hazewinkel. Die luxe past niet in deze tijd en evenmin 
bij het karakter van De Hazewinkel.

Financiën

De financiële positie van Veldhoven is zwak, de mo
gelijkheden beperkt en de keuzes vooral te laat. Het 
negatieve resultaat is dan ook onvermijdelijk en de 
schuldenpositie ronduit dramatisch. Veel besluiten 
worden uitgesteld.

De verhouding tussen ons eigen geld en wat we ge
leend hebben, is zoek. Er is te veel geleend geld. Daar 
kunnen we iets aan doen door de onroerendezaak- 
belasting (OZB) te verhogen. Dit is geen populair 
maar wel een eerlijk instrument. Het toont solidariteit 
en samenhang met de reële waarde van de woning. 
Maar de OZB mag nooit de enige manier zijn om het 
saldo op te trekken.

In deze begroting doet het college een voorzichtige 
poging de gemeentelijke inkomstenkant te vergroten. 
Maar we zien geen innovatieve, creatieve of efficiënte 
ideeën die leiden tot meer opbrengst.

We zouden een deel van het gemeentelijk 
woningbezit kunnen verkopen. Of op zoek gaan naar 
(inter)nationale subsidies en andere gelden. Of naar 
inkoopvoordelen en een nog betere positionering 
van het Veldhovense bedrijfsleven, bijvoorbeeld door 
publiek-private samenwerking. Veranderen is nodig. 
De kosten voor externe inhuur en ambtelijk personeel 
stijgen. Dit staat in schril contrast met de subsidies 
voor verenigingen en instellingen, die al jarenlang 
minder krijgen.

Voor meer informatie kijkt u op 
www.pvda-veldhoven.nl.
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SAMENWERKEND
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Durf en 
Daadkracht...
Samenwerkend Veldhoven heet niet voor niets zo. 
Samen met VVD, CDA en PvdA hebben we een ge
zamenlijk programma opgesteld met als titel 'Durf en 
Daadkracht'. Hierin wordt een aantal speerpunten 
genoemd en de komende tijd werken we deze in sa
menspraak met burgers, bedrijven en andere partijen 
graag uit.

V.l.n.r. Tineke Linssen-van der Heijden, Jacob Beens, Jan van Kemenade en Herman Kootkar

Vorig jaar heeft de raad unaniem besloten te 
verkennen wat de mogelijkheden zijn voor de 
adoptie van openbaar groen door particulie
ren. Het college heeft nog altijd geen gehoor 
gegeven aan de raadsbrede wens om Veldho
venaren in de gelegenheid te stellen aangren
zend groen te kopen of te onderhouden. Het 
mes snijdt aan twee kanten: het groen wordt 
beter onderhouden en de kosten voor de ge
meente gaan omlaag. Ook zien we graag dat 
rotondes door bedrijven worden gesponsord 
en onderhouden. Hiermee wordt Veldhoven 
nog mooier en heeft al dat moois ook nog eens 
een positief effect op de gemeentebegroting 
en het 'samen gemeente zijn'.

Zoals al opgemerkt, moet er ook meer ruimte 
zijn voor initiatieven vanuit de Veldhovense 
inwoners zelf. Buurtbewoners zijn heel goed in 
staat om veel zaken zelf eenvoudig en goed te 
regelen. Onder het motto 'Buurt bestuurt' krijgen 
inwoners meer invloed én verantwoordelijkheid. 
Zij kennen immers de eigen buurt het best, 
weten wat er speelt en hebben vaak eenvoudige 
oplossingen. 'Buurt bestuurt' is een buurtaanpak 
over veiligheid, leefbaarheid en welzijn en wordt 
uitgevoerd door kleinschalige wijkteams van 
professionals, vrijwilligers en buurtbewoners.

Het streven is om de totale woonlasten (OZB, 
riool- en afvalstoffenheffing) voor onze Veldho
vense huizenbezitters gelijk te houden. De eerste 
berichten van de proef rond gescheiden afvalinza
meling in Zeelst en Meerveldhoven laten zien dat 
hiermee geld te besparen is. De proef zou uitge
rold moeten worden over heel Veldhoven. En met 
een goede communicatie naar de burgers over het 
scheiden van afval, kunnen nog betere resultaten 
behaald worden.

Durf en daadkracht moeten we ook tonen om 
de culturele instellingen een goede positie te la
ten houden in Veldhoven. Cultuur en educatie 
blijven van essentieel belang. Wel vinden we dat 
we, samen met de instellingen, op zoek moeten 
gaan naar bezuinigingsmogelijkheden. Er moet 
daadkracht getoond worden om een oplossing 
te vinden in gebouwen en overhead en minder in 
dienstverlening.

Onderzoek de mogelijkheden van groenonderhoud
door particulieren

De overdracht van zorgtaken van Rijk 
naar gemeenten lijkt op verhuizen: 
opruimen, sorteren, weggooien. Een 
goed moment om met een 'schone 
lei' te beginnen! Maar of er ook geld 
is om nieuwe spullen aan te schaffen, 
is de vraag. Voordeel is wel dat de 
bundeling van krachten in de regio 
de verhuiskosten omlaag brengt.

sterke samenleving 
lef

Keuzes
Volgens Samenwerkend Veldhoven zijn keuzes 
nodig over wat en hoe we als samenleving willen zijn 
en hoe we dit betalen.

Er zijn twee knoppen waar de gemeente aan kan 
draaien: de uitgaven- en de inkomstenknop. In het 
verleden hebben wij al duidelijk aangegeven dat ver
hogen van de onroerendezaakbelasting (OZB) voor 
Samenwerkend Veldhoven geen taboe is, net zomin 
als bezuinigen op subsidies die met vrije tijd te maken 
hebben. Uitleg over hoe en waaraan dit geld dan be
steed wordt in het belang van de Veldhovense burger, 
is hierbij een voorwaarde. Als burger mag je verwach
ten dat de gemeente open en transparant is, maar ook 
het lef heeft om door te pakken.

Samen zoeken
Onder het motto 'meer baas in eigen buurt' vinden wij 
dat er voor Veldhovenaren meer invloed en verantwoor
delijkheid kan zijn voor zaken dicht bij huis. Zij kennen 
hun eigen buurt en hebben belang bij een goede woon
omgeving. Samen een plantsoen onderhouden, is naast

de buurtbarbecue ook een vorm van sociaal contact.
In ons verkiezingsprogramma van 2014 staat hoe vol
gens ons die sterkere samenleving vorm kan krijgen. 
Voor ons is de 'menselijke maat' het uitgangspunt: op
lossingen zoeken we samen en dichtbij de inwoners.

De gemeente voert wettelijke zorgtaken zelf profes
sioneel uit, maar ondersteunt van harte passende ini
tiatieven van inwoners in de wijken. Vertrouwen heb
ben in inwoners is onze basishouding. Er zijn al mooie 
initiatieven zoals 'wijkgenoten', 'zorg voor elkaar', eet- 
groepen en ontmoetingsplekken. Inwoners zijn heel 
goed in staat zaken zelf te regelen. Dat moet kunnen 
zonder bureaucratie, zonder stroperige procedures, 
zonder onnodige regels.

Wij willen experimenten en initiatieven uit de samen
leving ruim baan geven. Wij zijn er van overtuigd dat 
investeren in dit soort initiatieven in de toekomst geld 
bespaart en bijdraagt aan een sterkere samenleving.

Vragen of opmerkingen naar aanleiding van dit arti
kel? Kijk op www.samenwerkendveldhoven.nl.

Samenwerkend Veldhoven vindt 
het uiteindelijke effect van de plan
nen voor inwoners van Veldhoven 
het belangrijkste uitgangspunt. Wat 
merkt de gemiddelde inwoner van 
al die veranderingen en welke rol en 
inbreng heeft hij of zij hierin? Wat 
hebben ouderen eraan? Wat hebben 
kinderen en hun ouders eraan? Wat 
heeft een werkloze eraan? Maar na
tuurlijk ook de vraag: wat mag het 
kosten?

woordelijk
heid voor een goede invulling van het sociaal be
leid. Het gaat vooral over het anders invullen van 
zorgtaken, hulp aan kinderen en hun ouders en zor
gen dat mensen zinvol werk doen. In de afgelopen 
maanden heeft de raad van Veldhoven veel beleid 
vastgesteld met een hoog ambitieniveau om zorg, 
hulp en participatie goed in te vullen. Maar of wij 
als gemeente dit gewenste beleid kunnen betalen, 
is koffiedik kijken.

Uitdaging
De grote uitdaging is dat het nieuwe beleid daadwer
kelijk bijdraagt aan een sterkere samenleving. Het 
gaat in deze begrotingsbehandeling dan ook over de 
haalbaarheid en betaalbaarheid van deze ambities en 
welke keuzes we maken. Daarbij moeten we rekening 
houden met de zorgwekkende financiële situatie van 
de gemeente. We richten als het ware onze samenle
ving opnieuw in.

Een
met
De gemeen
te heeft 
vanaf 2015 
de verant-


